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Ventspilī 

PROTOKOLS 

 

2024.gada 10.decembrī        № 62 

 

Sēdes norises laiks:  no plkst.1330 līdz plkst.1540 

  

Sēdes norises vieta un formāts: klātienē, Domes 2.stāva zālē, Jūras ielā 36, Ventspilī 

 

Sēdē piedalās: J.Vītoliņš, G.Blumbergs, A.Gūtmanis, K.Vočtavs, E.Čeporjus, D.Gīlis (piedalās sēdē līdz 

3.jautājumam 15.25), K.Lemberga, A.Lembergs, S.Jansone, R.Ozols 

 

 Sēdē nepiedalās: I.Valdmane, I.Udodovs, K.Vāgnere – Davidova  

 

Sēdē pieaicināti:   

1. Izpilddirektora 1.vietnieks-Ventspils domes administrācijas vadītājs K.Vitenbergs 

2. Izpilddirektora 1.vietnieks - Kapitāla pārvaldības nodaļas vadītāja R.Ozoliņa 

3. Izpilddirektora vietniece izglītības un kultūras jautājumos I.Tamane 

4. P/i “Ventspils domes administrācija” Finanšu nodaļas vadītāja I.Rītele, Finanšu nodaļas vadītājas 

vietniece – Izdevumu daļas vadītājas p.i. S.Kristmane, Finanšu nodaļas vadītājas vietniece – 

Ieņēmumu daļas vadītāja I.Kaktiņa, vecākās finansistes J.Pastare, E.Pēterfelde, I.Viļumsone  

5. P/i “Ventspils Pašvaldības policija” priekšnieks O.Rudzītis 

6. P/i “Ventspils Izglītības pārvalde” vadītāja J.Bakanauska 

7. P/i “Ventspils Sociālais dienests” vadītāja U.Lapskalna - Alksne, ekonomiste K.Šakirova 

8. Ventspils Senioru aprūpes nama “Selga” direktore G.Mekša 

9. Bērnu aprūpes centra “Namiņš” vadītājas p.i. L.Kapura 

10. P/i “Ventspils Komunālā pārvalde” direktors A.Kausenieks 

11. P/i “Ventspils bibliotēka” direktore A.Pumpura 

12. P/i “Ventspils muzejs” direktore S.Ūdre, direktores vietnieks – vadošais pētnieks A.Vijups 

13. P/i “Ventspils Kultūras centrs” direktora vietnieks J.Pastars 

14. P/i “Ventspils Sporta pārvalde” vadītāja D.Paipala 

15. P/i “Ventspils Digitālais centrs” direktore E.Kroņkalne 

16. P/i “Ventspils osta” vadītājs I.Sarmulis 

17. P/i “Ventspils domes administrācija” Mārketinga un tūrisma nodaļas vadītājs R.Roze 

18. P/i “Ventspils domes administrācija” Attīstības pārvaldes vadītāja B.Gintere 

 

Sēdē piedalās:  

1. Ventspils valstspilsētas pašvaldības domes deputāts A.Landmanis 

 

Komisijas sēdi vada: Ekonomikas un budžeta komisijas priekšsēdētājs J.Vītoliņš 

 

Komisijas sēdi protokolē: P/i “Ventspils domes administrācija” Finanšu nodaļas vecākā finansiste K.Pīlādze 

 

Darba kārtības apstiprināšana  

Ekonomikas un budžeta komisijas sēdes vadītājs J.Vītoliņš izsaka priekšlikumu apstiprināt Finanšu nodaļas 

piedāvāto komisijas darba kārtību. 
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Komisijas locekļi vienbalsīgi nolemj: 

Apstiprināt Ekonomikas un budžeta komisijas darba kārtību. 

 

Dienas kārtībā izskatītie jautājumi: 

1. Par saistošo noteikumu projektu “Ventspils valstspilsētas pašvaldības 2025.gada budžets” 

2. Par Ventspils valstspilsētas pašvaldības iedzīvotāju iniciatīvu budžeta projektu 2025.gadam 

3. Par saistošo noteikumu projektu “Ventspils valstspilsētas pašvaldības līdzdalības budžeta nolikums” 

 

1. 

Par saistošo noteikumu projektu “Ventspils valstspilsētas pašvaldības 2025.gada budžets” 

Ziņo: I.Rītele 

Uzaicināti: R.Ozoliņa, K.Vitenbergs, O.Rudzītis, J.Bakanauska, U.Lapskalna-Alksne, A.Kausenieks, 

A.Pumpura, S.Ūdre, J.Pastars, D.Paipala, E.Kroņkalne, I.Sarmulis, R.Roze, A.Vijups, L.Kapura, G.Mekša, 

K.Šakirova, I.Kaktiņa, J.Pastare, E.Pēterfelde, I.Viļumsone, S.Kristmane 

Jautājuma izklāsts: 

Ir sagatavots izskatīšanai jautājums par saistošo noteikumu projektu “Ventspils valstspilsētas pašvaldības 

2025.gada budžets”. 

 

A.Lembergs izsakās: 

1. Vai ir izdevies atrast finansējumu P/i “Ventspils bibliotēka” multifunkcionālās iekārtas iegādei? Vai 

šis finansējums P/i “Ventspils bibliotēka” iekārtas iegādei vēl ir nepieciešams? 

2. Līdz 2024.gada 26.decembrim vai vēlāk, bet, lai šo analīzi var skatīt kopā ar Ventspils Augstskolas 

2025.gada budžeta projektu, P/i “Ventspils bibliotēka” sagatavot informāciju par Ventspils 

Augstskolas bibliotēkas uzturēšanas izmaksām un tās apmeklētību. 

3. Vēl neesmu saņēmis informāciju par uzdotajiem jautājumiem, kas tika uzdoti skatot P/i “Ventspils 

Sporta pārvalde” 2025.gada budžeta projektu: 

3.1.  Bija jautājums par finansējumu Ventspils čempionātiem - cik saņem un vai vispār katra komanda 

saņem līdzekļus no pašvaldības budžeta  par dalību pilsētas čempionātā.  

3.2. Uzskatu, ka laiks bija pietiekams, lai sagatavotu informāciju par paredzētā finansējuma 

izlietojumu un pārskatu par sportistu sasniegumiem abās programmās -  Augstas klases sportistu 

sagatavošanas programmā un Augstas klases programmā svarcelšanas attīstībai.  

3.3. Kādi ir sportiskie rezultāti klubiem, kuriem tiek piešķirts pašvaldības finansējums. 

3.4. SIA "Olimpiskais centrs "Ventspils"" 2025.gada budžeta projekts vēl nav skatīts, kurā ir paredzēts 

pašvaldības finansējums matreāltehniskās bāzes atjaunošanai, bet šis jautājums ir skatāms 

kontekstā ar Pašvaldības budžetu. 

4. Vēl pavisam nesen kopējais Pašvaldības saistību līmenis bija procentos no pamatieņēmumiem bija 

2%, šobrīd, ja atbalsta projekta “Nacionālās nozīmes Industriālā parka izveide Ventspilī” saistību 

slieksnis būs pāri par 5%. Līdz 20% slieksnim, protams, vēl ir tālu, bet rosinātu noteikt iekšēju 

aizņēmuma limitu procentos no pamatbudžeta ieņēmumiem un prognozētajiem ieņēmumiem. 

5. Ņemot vērā, ka mūsu valsts atrodas tuvu karadarbības zonai, es domāju, ka Ventspils pilsētas domei 

uz 2025.gadu vajadzētu pieņemt drošības budžetu. Es domāju, ka no pašvaldības budžeta vajadzētu 

atvēlēt finansējumu drošības pasākumiem, kas skar civilo aizsardzību. 

6. Norādu, ka mūsu pašvaldības darba samaksas dinamika salīdzinājumā ar darba samaksu 

tautsaimniecībā, valsts struktūrā strādājošo darba samaksu, pašvaldību struktūrās strādājošo darba 

samaksas dinamiku, pēdējos divos gados ir zemāka kā iepriekšminētās struktūrās. Ņemot vērā, ka 

Latvijā kopumā ir milzīgs darbaspēku deficīts un šādi Pašvaldība var palikt bez darbiniekiem, tādēļ 

esošā atlīdzības fonda ietvaros darba samaksu var attiecīgi mainīt un tādēļ aicinu šo pozīciju pārskatīt. 

7. Aktīvu apjoms, kas nodots ekspluatācijā un tiek ekspluatēts radikāli pieaug, bet finansējums 

kapitālajiem remontiem, rekonstrukcijai un būvniecībai samazinās un šobrīd 2025.gada budžeta 

projektā iestrādātie līdzekļi kapitālajiem remontiem, rekonstrukcijai un būvniecībai man šķiet 

nepietiekami. Tieši tas pats attiecas uz pamatlīdzekļu iegādēm un to nomaiņu. 

8. Vai ir noteikti sasniedzamie rādītāji P/i “Ventspils Izglītības pārvalde” 2025.gadam, lai izglītībai 

piešķirtie līdzekļi netiktu izlietoti veltīgi? 

9. Jau vairākus budžetus iepriekš tika rosināts nomainīt pirmsskolas izglītības iestāžu spēļu laukumā 

esošās smiltis pret gumijas segumu. P/i “Ventspils Izglītības pārvalde” 2025.gada budžeta projektā 

šādas izmaksas nav paredzētas, vai šādus uzlabojumus vairs nav plānots veikt? 
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10. Līdz šim nav saņemta informācija par iespējām izvietot video novērošanas kameras izglītības iestāžu 

klasēs, mācību procesu kontrolei, izmantojot projektu līdzekļus. 

11. Ir nepieciešams precizēt prezentācijā norādīto pasākumu skaitu 2025.gadā koncertzālē “Latvija”. 

 

E.Čeporjus izsakās: 

Es vairumā piekrītu A.Lemberga teiktajam. Vēl neesmu saņēmis skaidrojumus no  P/i “Ventspils osta” un P/i 

“Ventspils Kultūras centrs”, aicinu šos skaidrojumus man iesnigt līdz Finanšu komitejas sēdei.  

 

 J.Vītoliņš izsakās: 

1. Viss par, ko runā A.Lembergs, attiecas uz izdevumiem, bet netiek piedāvātas pozīcijas, kuras izslēgt, 

lai finansētu izteiktos priekšlikumus.  

2. 2025.gada budžeta projekts tiek gatavots atbilstoši sagatavotajam laika grafikam, un uz šo brīdi 

2025.gada budžeta projekts ir sabalansēts un gatavs virzīšanai tālāk. Un vienmēr ir iespējams atrast 

jaunas vajadzības un tās realizēt, ja ir pieejams finansējums. 

3. Kas attiecas uz pamatlīdzekļu nomaiņam un investīcijām, norādīšu, ka viss tiek darīts no fondu 

projektiem, tādā veidā atjaunojot pamatlīdzekļus. Šobrīd tas ir vienīgais veids, jo no budžeta varam 

atļauties to, ko varam. 

4. Par atlīdzību – visi klātesošie deputāti bija klāt brīdī, kad mēs apstiprinājām Domes sēdē 2024.gada 

budžetu un visi nobalsoja “par”, tie, kas balsoja “par”, par to, ka 2024.gadā netiek palielinātas algas un 

tādēļ parādījās šī atpalicība atlīdzības dinamikā. 2025.gadā tiek piedāvāts palielināt algas. 

5. Ļoti būtisks jautājums, es piekrītu, ir par civilās aizsardzības budžetu. Tā ir viena no augstākajām 

prioritātēm, bet pašvaldība nevar šobrīd investēt civilajā aizsardzībā tādēļ, ka valsts nav tikusi 

skaidrībā, kas būs patvertnes, bet kas īslaicīgas patvēruma vietas. Lai mēs izpildītu tās prasības, ko 

Valsts ugunsdzēsības un glābšanas dienests, galvenā atbildīgā institucija, ir oficiāli paziņojusi – tāda 

nauda mums budžetā nav un diez vai kādreiz būs, un tā ir tā milzīgā problēma valstī, kas apstrahējas 

no reālās situācijas. Mums ir apsekoti daudzdzīvokļu māju pagrabi un izglītības iestādes, un valstij 

būtu jālemj, kas ir tas līmenis, kas būtu jāizdara vispirms. 

6. Mans priekšlikums ir virzīt sagatavoto budžeta projektu uz apstiprināšanu un visus jautājumus, kurus 

izteica A.Lemberga kungs un citi deputāti, varam iestrādāt budžeta grozījumos, redzot finanšu 

atlikumus uz 01.janvāri, kā arī vēl nav zināms, kāds atbalsts būs no valsts dažādu projektu realizācijai.  

 

A.Lembergs izsakās: 

1. Drošības budžetam ir jābūt obligāti un tas neaprobežojas tikai ap patvertnēm. Drošība par, kuru 

jārūpējas pašvaldībai īpašā kara situācija, ja tāda būs, aptver ļoti daudz jautājumu un nebūt tas nesākas 

un nebeidzas ar patvertnēm. Tā ir ārkārtīgi vienkāršota un nepareiza pieeja. 

2. Pie 2025.gada budžeta vēl ir jāpiestrādā, atbilstoši šodien izteiktajiem jautājumiem, protams, 

iekļaujoties reālajos resursos. 

 

G.Blumbergs izsakās: 

Ņemot vērā, ka ir vēlme pieņemt 2025.gada budžeta projektu šogad, bet ņemot vērā, ka izskanēja daudz 

jautājumu uz kuriem vajadzētu atbildēt, šobrīd rosinu atlikt 2025.gada budžeta projekta izskatīšanu, sagatavot 

atbildes uz uzdotajiem jautājumiem un tos izskatīt 2024.gada 13.decembra Ekonomikas un budžeta komisijas 

sēdē plkst.13:00 vai jebkurā citā laikā. 

 

J.Vītoliņš izsakās: 

Aicinu balsot par G.Blumberga priekšlikumu. 

 

Rekomendē: (G.Blumbergs, A.Gūtmanis, K.Vočtavs, E.Čeporjus, D.Gīlis, K.Lemberga, A.Lembergs, 

S.Jansone, R.Ozols – balso “par”,  J.Vītoliņš nepiedalās balsojumā) 

Atlikt saistošo noteikumu projekta “Ventspils valstspilsētas pašvaldības 2025.gada budžets” izskatīšanu līdz 

2024.gada 13.decembra plkst.13:00. 
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J.Vītoliņš izsakās: 

Turpināsim ar Ventspils valstspilsētas pašvaldības deputāta K.Vočtava iesniegtajiem priekšlikumiem. Ir 

saņemti trīs priekšlikumi saistībā ar 2025.gada budžeta projektu – rosinājums pārtraukt finansēt raidījumus 

krievu valodā. 

Šādi izdevumi jau šobrīd nav iestrādāti 2025.gada budžetā. 

 

K.Vočtavs izsakās: 

Aicinu sniegt apkopotu informāciju par 2024.gadā atvēlētajiem līdzekļiem tieši iedzīvotāju informēšanai 

krievu valodā.  

 

E.Čeporjus izsakās: 

Arī es vēlos saņemt šādu informāciju. 

 

J.Vītoliņš izsakās: 

Ir priekšlikums demontēt J.Fabriciusa pieminekli Ventspilī. Norādu, ka esam izvērtējuši šo priekšlikumu, kā 

arī esam veikuši vairākkārtējas iedzīvotāju aptaujas, bet nevienā aptaujā iedzīvotāji nenorāda, ka viņiem šis 

piemineklis traucētu un to būtu nepieciešams demontēt.  

 

Noslēdzošais K.Vočtava priekšlikums ir palielināt ikgadējo valsts svētku pabalstu Ventspilī deklarētajām 

politiski represētajām personām no 50 EUR uz 100 EUR. Mans priekšlikums ir atbalstīt K.Vočtava izteikto 

priekšlikumu un iekļaut nepieciešamos līdzekļus P/i “Ventspils Sociālais dienests” 2025.gada budžeta projektā 

kā rezervi šī pabalsta pieauguma nodrošināšanai. 

Aicinu balsot par šo priekšlikumu. 

 

Rekomendē:  (visiem balsojot „par”) 

Rezervēt P/i “Ventspils Sociālais dienests” 2025.gada budžeta projektā līdzekļus 10’800 EUR apmērā  valsts 

svētku pabalsta nodrošināšanai 100 EUR apmērā Ventspilī deklarētajām politiski represētajām personām. 

 

2. 

Par Ventspils valstspilsētas pašvaldības iedzīvotāju iniciatīvu budžeta projektu 2025.gadam  

Ziņo: I.Rītele 

Uzaicināti: R.Ozoliņa, K.Vitenbergs, O.Rudzītis, J.Bakanauska, U.Lapskalna-Alksne, A.Kausenieks, 

A.Pumpura, S.Ūdre, J.Pastars, D.Paipala, E.Kroņkalne, I.Sarmulis, R.Roze, A.Vijups, L.Kapura, G.Mekša, 

K.Šakirova, I.Kaktiņa, J.Pastare, E.Pēterfelde, I.Viļumsone, S.Kristmane 

Jautājuma izklāsts: 

Ir sagatavots izskatīšanai jautājums par Ventspils valstspilsētas pašvaldības iedzīvotāju iniciatīvu budžeta 

projektu 2025.gadam. 

 

K.Lemberga izsakās: 

Aicinu atbalstīt, jo līdzdalības budžets pēc būtības ir infrastruktūras izveides budžets, kura īstenotiem 

projektiem ir jābūt brīvi pieejamiem iedzīvotājiem lietošanā, bet iniciatīvas budžets ir tieši uz pasākumiem 

vērsts budžets. 

 

E.Čeporjus izsakās: 

Manā ieskatā, šis budžets pēc satura ir tas pats, kas līdzdalības budžets. Manā ieskatā, šajā iniciatīvas budžetā 

paredzētie pasākumi nav adekvāti, atsevišķas pozīcijas nav adekvātas. Manā ieskatā šis budžets, atsevišķos 

gadījumos, sniedz labumu tikai šauram labumu guvēju lokam.  

 

Rekomendē: (J.Vītoliņš, G.Blumbergs, A.Gūtmanis, K.Vočtavs, D.Gīlis, K.Lemberga, A.Lembergs, 

S.Jansone, R.Ozols – balso “par”,  E.Čeporjus – balso “pret”) 

Atbalstīt sagatavoto Ventspils valstspilsētas pašvaldības domes lēmuma projektu “Par Ventspils 

valststspilsētas pašvaldības iedzīvotāju iniciatīvu 2025.gada budžetu” un virzīt to tālākai izskatīšanai Ventspils 

valstspilsētas pašvaldības noteiktajā kārtībā. 
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3. 

Par saistošo noteikumu projektu “Ventspils valstspilsētas pašvaldības līdzdalības budžeta nolikums” 

Ziņo: I.Rītele 

Uzaicinātas: B.Gintere, A.Kausenieks, I.Kaktiņa, J.Pastare, E.Pēterfelde, I.Viļumsone, S.Kristmane 

Jautājuma izklāsts: 

Ir sagatavots izskatīšanai jautājums par saistošo noteikumu projektu “Ventspils valstspilsētas pašvaldības 

līdzdalības budžeta nolikums”. 

 

Rekomendē:  (J.Vītoliņš, G.Blumbergs, A.Gūtmanis, K.Vočtavs, K.Lemberga, A.Lembergs, S.Jansone, 

R.Ozols – balso “par”,  E.Čeporjus atturas) 

Atbalstīt sagatavoto Ventspils valstspilsētas pašvaldības domes saistošo noteikumu projektu “Ventspils 

valstspilsētas pašvaldības līdzdalības budžeta nolikums” un virzīt to tālākai izskatīšanai Ventspils 

valstspilsētas pašvaldības noteiktajā kārtībā. 

 

 

 

 

 

Ekonomikas un budžeta komisijas      (personīgais paraksts)    J.Vītoliņš 

priekšsēdētājs  

 

 

 

 

 

 

 
 


